
1.

2022. február 11.

Városunk közéleti lapja.  Megjelenik kéthetente. 2022. február 11.  www.hodpress.hu

Nyilvánosak  
a vagyonnyilatkozatok
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15 millió forintot nyertek
az Alföldi Kerekesek

8. oldal 

Elhunyt 
Egyed Béla

4. oldal 

MÉRLEGEN • Vásárhely szabadon fejlődik 

Eredmények és tervek
K. A.-B. T. 

 A napokban a postalá-
dákba kerül egy friss, Vá-
sárhely szabadon fejlődik! 
című kiadvány, amelyben 
az önkormányzat a 2021-es 
év értékelése mellett az idei 
esztendőre vonatkozó ter-
veket is megfogalmazza, va-
lamint 2022-es naptárként 
tartalmazza Hódmezővá-
sárhely programkínálatát is. 
A Vásárhelyi TV időben című 
műsorában az évértékelés 
kapcsán Márki-Zay Péter 
polgármester azt mondta, a 
legnagyobb eredménynek a 
város pénzügyi stabilitását 
tartja, megjegyezve, hogy 
ismét sikerült az adósságál-
lományból jelentős mennyi-
séget visszafizetni.
 - 2021-ben utolsó devizahitelét is 
forintra váltotta a város,  visszafizettük 
a korábbi vezetés szabálytalan gaz-
dálkodása miatt Hódmezővásárhelyre 
kirótt belügyminisztériumi büntetés   
több százmilliós, összeségében mil-
liárdos összegét - így sorolta a pol-
gármester a Vásárhelyi TV időben 
című műsorában a pénzügyekkel 
kapcsolatos lépéseket. 2021–ben 
1 milliárd 370 millió Ft adósságot 
törlesztettek, 4 év alatt összességé-
ben 5,5 milliárdot fizettek vissza. A 
financiális helyzettel kapcsolatban 
hozzátette, hogy jól fizető városnak 
számít Hódmezővásárhely. A város 
jól gazdálkodik, a covid járványból 
adódó megszorítások és kormány-
zati elvonások ellenére is. 
- Elértük, hogy az ATEV-bűz meg-
szűnt, a strandon egy élményparkot 
adtunk át, ráadásul a fürdővel és a 

kempinggel kapcsolatos beruházá-
sok még folytatódnak is a következő 
években, okos zebrákat létesítettünk a 
városban, felújítottuk a Kovács-Küry 
Időskorúak otthonát, megkezdtük és jól 
haladunk a Dobó-Bibó-Janáky utcák 
118 lakásának energiatakarékosságot 
célzó beruházásával. Hozzátette, azt, 
hogy már fejlesztésekre is jut for-
rás, a bevételek növelésével, többek 
között, ahogy ő fogalmazott, a kor-
rupció visszaszorításával érték el. 
Kiemelte a batidai kastélyhoz vezető 
út fizetőssé tételét vagy a reprezen-
tációs költségek visszaszorítását. 
A strandnál a veszteséget sikerült 
100 millió forinttal csökkenteni, de 
plusz bevételnek tekinti a közétkez-
tetés, sokak által vitatott szükséges-
ségű kiszervezését is, amellyel a vá-

Kiharcoltuk a beruházást

 Végtelenül  büszke vagyok rá - mondja Márki-Zay, hogy még a Fidesz 
is belátta, hogy ez egy szükséges beruházás volt, hiszen 70 éve mérgezi 
a város levegőjét a fehérjefeldolgozó, rengeteg ígéretet tettek rá, Benkő 
Zsolt maga állítja, hogy Almási Istvánnal 8 éve ott voltak… Semmit nem 
értek el, se Almási István, se Lázár János, se Rapcsák András. Semmit. 
Mióta polgármester lettem, kitűztük célként, hogy ezt ki fogjuk harcolni, 
tüntetést szerveztünk, aláírást gyűjtöttünk, nem utolsó sorban feljelen-
tettük az ATEV-et, hiszen a saját környezethasználati engedélyében fog-
laltakat sem tartotta be. És most sikerült kiharcolni, hogy a még tervbe 
sem vett beruházást végre megcsinálták. 

ros idén mintegy 70 millió forintot 
spórolt. Úgy véli, hogy a szolgáltatás 
is hamarosan kifogástalan lesz. A 
polgármester további eredmény-
ként értékelte az ingyenes helyi 
buszközlekedést is, amiért a város 
is kevesebbet fizet, mint korábban. 
A kulcsa az egésznek, mondta, hogy 
a szolgáltatásokat valódi verseny 
során választják ki, amely annak 
minőségére is garancia.
Arra felvetésre, hogy az adósságok 
visszafizetésének  az volt-e az ára, 
hogy csak tavaly tudtak nagyobb 
fejlesztéseket indítani, Márki-Zay 
Péter megjegyezte, hogy a nagyobb 
volumenű beruházások csak nagyon 
nehezen, vagy egyáltalán nem tud-
nak megvalósulni a kormányzati 
akadályoztatások miatt. Ennek elle-
nére örömmel beszélt arról, hogy az 
igeretfigyelo.hu számításai szerint a 
választási ígéreteinek már 77,6%-
át teljesítette. (A kiadványban még 
75,9 % szerepel, de közben egy 
újabb elem teljesült - a szerk.) A ját-
szótér-fejlesztésekkel, a városháza 
tornyának felújításával, a fürdőhöz 
kapcsolódó kemping fejlesztésével, 
- bungalókat telepítenek -, ismét 
megpróbálkoznak a strandon csúsz-
dák beszerzésével, megépítésével, 
így ez az arány még tovább nőhet 
2022-ben. 

MÁRKI-ZAY: A LEGNAGYOBB EREDMÉNY, HOGY SIKERÜLT JELENTŐSEN CSÖKKENTENI AZ 
ELŐZŐ VÁROSVEZETÉS RÁNK HAGYOTT ADÓSSÁGAIT.

EGÉSZSÉGÜGY • Tavaly 17 ezer fővel 
csökkent az ágazatban dolgozók száma 

Ki lát el 
bennünket?
BUDAI DÁNIEL / BOTTYÁN RÓBERT

 Csak az elmúlt évben 17 
ezer dolgozó hagyta el a ma-
gyar egészségügyet és ebben 
az időszakban 10-15%-kal 
csökkent az ellátószemély-
zet száma is. Az orvosok 
béremelését nem követte 
például az ápolók, asszisz-
tensek és beteghordók fi-
zetése, így jövedelmük már 
nem versenyképes - mond-
ja a szakdolgozói kama-

ra megyei elnöke.  Az egy-
re fogyatkozó személyzet 
a fokozódó feladatokkal is 
nehezebben boldogul, hosz-
szabbak a várólisták, egyes 
beavatkozásokra pedig éve-
ket kell várni. A Magyar Or-
vosi Kamara és az Egészség-
ügyi Szakdolgozói Kamara 
12 pontban fogalmazta meg 
az összeomlás előtt álló el-
látórendszer helyreállításá-
hoz szükséges lépéseket.

Folytatás a 4. oldalon

KEVESEBB ADATOT LÁTHATUNK A VÁRÓLISTÁKRÓL (A KÉP ILLUSZTRÁCIÓ)

EZEN A FELVÉTELEN DR. RAPCSÁK ANDRÁS, MINT POLGÁRMESTER ELŐSZÖR AD INTERJÚT 
A VÁSÁRHELYI TELEVÍZIÓNAK, 1990 NOVEMBERÉBEN. FEBRUÁR 3-ÁN MÚLT 20 ÉVE, 

HOGY ELHUNYT A VÁROS ELSŐ, SZABADON VÁLASZTOTT POLGÁRMESTERE, AKI 1990-
TŐL HALÁLÁIG VISELTE EZT A TISZTSÉGET, 1994-TŐL MINT A SZAVAZÓPOLGÁROK ÁLTAL 

MEGVÁLASZTOTT POLGÁRMESTER. RAPCSÁK EMELLETT AZ 1994-ES ÉS AZ 1998-AS 
ORSZÁGGYŰLÉSI VÁLASZTÁSOKON IS MANDÁTUMOT SZERZETT, ELŐSZÖR A KDNP, MAJD AZ 

MKDSZ-FIDESZ-MDF KÖZÖS JELÖLTJEKÉNT.

20 éve hunyt el
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ELIOS • Kiadják a nyomozati iratokat

Fény derülhet  
az igazságra

MUNKATÁRSUNKTÓL

 Kiadta az Elios jelentést az 
Európai Csalás Elleni Hiva-
tal, az OLAF. Mint ismert az 
ügyben, kulcsszerepet ját-
szott a Lázár János vezette 
hódmezővásárhelyi önkor-
mányzat, amely 2010-ben 
elsőként kötött szerződést 
a közvilágítás korszerűsíté-
sére az ES Holding Zrt-vel, 
a későbbi Elios-szal. Az azt 
megelőző évben még csupán 
9 milliós forgalmat bonyo-
lító cég így nem csak több-
százmilliós megrendelés-
hez jutott, de referenciaként 
hivatkozhatott a vásárhelyi 
projektre az ország többi vá-
rosában.
 Az OLAF elküldte az Elios-ügy 
nyomozati iratait Havasi Andreá-
nak, aki korábban pert indított az 
iratokért. Erről Ujhelyi István szoci-
alista európai parlamenti képviselő 
számolt be február 4-én, miután 
tárgyalt az OLAF főigazgatójával.
Az Európai Bíróság 2021 szeptembe-
rében mondta ki, hogy az OLAF nem 
tagadhatja meg az iratok kiadását, 
hiába hivatkozott szakmai titok-
tartás alá tartozó információkra. Az 
elmúlt hónapokban mégsem adták 
ki a dokumentációt, ezért időközben 
Tóth Bertalan MSZP-társelnök is 
bírósághoz fordult.

Orbán Viktor vejének, Tiborcz Ist-
vánnak egykori cége több önkor-
mányzattal is szerződött a közvi-
lágítás korszerűsítésére, ám több 
településen mégis inkább a sötétség 
lett nagyobb az utcákon, és ez már 
emberek testi épségét, a közlekedés 
biztonságát is veszélyeztette. 
Az OLAF 2018-ban tárt fel súlyos 
szabálytalanságokat az ügyben. Je-
lentésük szerint közbeszerzési csa-
lás és esetenként a szervezett bűnö-
zés gyanúja is felmerült, miközben 
a magyar hatóságok vizsgálódtak 
ugyan, de érdemi lépést nem tettek.
A magyar állam később inkább visz-
szalépett az Európai Uniós forrástól, 
és a hazai költségvetésből fizetett a 
munkák után, 13 milliárd forint ér-
tékben. 
Az Európai Bíróság ítélete után az 
Eleven Gyál civil csoport a Társaság 
a Szabadságjogokért segítségével 
az Európai Unió Törvényszékén pe-
relte be az Európai Bizottságot az 
Elios-vizsgálati jelentés kiadásáért. 
Gyál község ugyanúgy érintett volt 
az Elios ügyben. Azt már lehet tud-
ni, hogy az OLAF-jelentésben négy 
alkalommal szerepel Hódmezővá-
sárhely neve, de több részt, adatke-
zelési okokból kitakartak. 
Közben pedig 2021. szeptember 28-
án végelszámolás alá került az Elios 
Zrt. 

VÁSÁRHELYEN MÁR KICSERÉLTÉK A ROSSZUL VILÁGÍTÓ LÁMPÁKAT

KÖZMŰVEK • 10 településen még mindig magas az arzén-  
és a nitrit koncentrációja az ivóvízben

Székkutas is érintett
B. D.

 A Vásárhely környéki kis-
települések egy részén az 
ivóvíz arzén- és nitritkon-
centrációja még mindig ha-
tárérték felett van.
 Az arzéntartalom tíz településen 
még mindig határérték feletti – írja 
Nemzeti Népegészségügyi Központ 
legfrissebb ivóvízminőségi jelenté-
se. Kémiai szempontból évtizedeken 
át a geológiai eredetű szennyezők 
(arzén, bór, helyenként a fluorid, 
valamint az ammónium) jelentették 
a legnagyobb problémát. A legjelen-
tősebb ezek közül (mind egészség-
kockázatát, mind az érintett telepü-
lések számát tekintve) az arzén volt.
A 2010-es évek elején az ivóvíz ar-
zénkoncentrációja még közel 400 
településen volt határérték felett. 
2020 végére azonban az arzén, 
bór vagy fluorid kifogásoltsággal 
érintett települések száma 10-re 
csökkent. Azon a 10 településen és 
településrészen, ahol még folytak 
a munkálatok, átmeneti vízellátást 
biztosítottak, amelynek minőségét 
ugyancsak rendszeresen ellenőrizte 
a népegészségügyi hatóság – derül 
ki a jelentésből.
Az arzén a talaj mélyebb víztartó 
rétegeiben fordul elő és onnan ke-
rül az ivóvízbe. Nagy dózisban erős 

gyomortáji fajdalom jelentkezik, 
hányással és hasmenéssel, ami nagy 
fokú folyadékvesztéssel jár. Ez a 
hatás azonban az ivóvízben esetle-
gesen előforduló, határérték feletti 
mennyiség több százszorosa esetén 
lép fel.
Azok a települések, amelyek az NNK 
2020-as listája szerint a határérték-
nél nagyobb arzénértékkel bírtak (a 
középérték szerint), Csongrád-Csa-
nád megyéből Ferencszállás, Föl-
deák, Kiszombor, Klárafalva, Makó, 
Makó-Rákos, Maroslele, Óföldeák, 
Székkutas, valamint Nagybánhe-
gyes Békés megyéből.
A fenti Csongrád-Csanád megyei te-
lepüléseken az ammónium is gondot 
okoz. 

Közegészségügyi szempontból 
a nitrit határérték túllépés lehet 
kockázatos – áll a jelentésben. A 
nitrit jellemzően a nagy ammónium 
koncentrációjú nyersvizekből kelet-
kezik. Azokon a településeken, ahol 
már fordult elő nitrit határérték túl-
lépés, a nitrit koncentrációt nagyobb 
gyakorisággal ellenőrzik. Mivel az 
ivóvízben a nitrit nagy koncentrá-
ciója elsősorban a csecsemőkre ve-
szélyes, szükség esetén a csecsemők 
és várandósok részére a szolgáltatók 
palackos vizet biztosítanak. A nitrit 
tekintetében kifogásolt települések 
száma szerencsére évről évre csök-
ken. 

JELENTŐSEN CSÖKKENT A PROBLÉMÁS TELEPÜLÉSEK SZÁMA

ELNÖKJELÖLÉS • Iványi Gábor fejezhetné ki a nemzet egységét

„Alternatív” jelöltre várva
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Iványi Gábor lelkész, az 
Oltalom Karitatív Egyesület 
elnöke vállalná Márki-Zay 
felkérését, aki azonban nem 
tagja a hatpárti koalíciónak. 
Azt is hozzátette azonban 
Iványi, hogy ha találnak jobb 
jelöltet, ő hátrébb lép, mert 
nincs ilyen irányú ambíciója. 
A pártok lapzártánk pillana-
tában nem döntöttek még az 
alternatív köztársasági el-
nök személyéről. Jakab Péter 
egy nemzetközileg elismert 
professzort szeretne. 
 Márki-Zay Péter a Telexnek 
mondta, hogy felkérte Iványi Gábort 
„alternatív” köztársasági elnöknek. 
Azt is elárulta a portálnak, hogy 
nincs abban a pozícióban, hogy a 
hatpárti konszenzus hiányában fel-
kérje. Csak érdeklődött, hogy nyitott 
lenne-e egy ilyen felkérésre.
Ő személy szerint támogatná Iványi 
indulását, és szerinte azért is lenne 
jó államfőjelölt a Magyarországi 
Evangéliumi Testvérközösség el-
nöke, mert Orbán Viktor és a Fidesz 
képviselői nehezen tudnának ellene 
szavazni, miután ő keresztelte meg 
a miniszterelnök két idősebb gyer-
mekét, Ráhelt és Gáspárt.
Meglátása szerint Iványi való-

ban tudná integrálni a nemzetet. 
A lelkész megerősítette, vállalná 
a felkérést, bár azt mondta, ő egy 
nehezen beszélő ember, és hogy jó 
szívvel támogatna bárki mást is, aki 
egyértelműen fogalmaz. Hozzátette, 
ha találnak egy olyan jelöltet, akit 
minden párt támogat, akkor készsé-
gesen hátrébb lép, mert nincs ilyen 
ambíciója. Jelenleg azonban csak a 
Párbeszéd fejezte ki támogatását, 
míg a Jobbik elnöke, Jakab Péter azt 
mondta, ők inkább egy nemzetközi 
hírű magyar professzort kérnének 
fel. 
Ahogy a Telex fogalmaz, az ellenzéki 

pártok döntésének várhatóan nem 
sok jelentősége lesz az eredmény 
szempontjából, hiszen a Fidesz–
KDNP kétharmados többséggel fogja 
tudni megválasztani Novák Kata-
lint. A hivatalosan nyilvántartásba 
vett köztársasági elnök-jelöltek 
ugyanakkor 15 perc felszólalási le-
hetőséget kapnak a parlamentben 
a szavazás előtt, így tehát jó lehe-
tőség az ellenzéki pártoknak, hogy 
indítsanak egy jelöltet, aki alig egy 
hónappal az országgyűlési választás 
előtt beszédet mondhat az Országy-
gyűlésben. 

IVÁNYI GÁBOR KARITATÍV MUNKÁSSÁGA SOKAK MEGBECSÜLÉSÉT ELNYERTE  
(KÉP: MÁRKI-ZAY PÉTER FACEBOOK)

BENZINÁR • Mi lesz február 15. után?

Kutak zártak be
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Három töltőállomás is be-
zárt a hatóságilag szabályo-
zott benzinár miatt február 
első hetében, írta meg a hol-
tankoljak.hu.
 A Brent típusú olaj ára 90 dollár 
fölötti árat, szakértők szerint ha-
marosan eljön a 100 dolláros tartós 
olajár ideje aminek egyrészt a tőzs-

dei mozgások, másrészt az európai 
olajközpont elleni kibertámadás 
a főbb okozói. Ez a benzinkutakra 
negatív hatással van, Magyarorszá-
gon a hatóságilag szabályozott 480 
forintos olajárak mellett a nagyke-
reskedelmi árak emelkedését nem 
tudják lekövetni kiskereskedelmi 
árakban. A benzinkutasok várják a 
február 15-e utáni időszakra vonat-
kozó bejelentést, hogy marad-e a 
szabályozás. 
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KÖLTSÉGVETÉS • Lezajlottak a második 
körös egyeztetések is

Február 15-én 
megszavazhatják
SOÓS KATA

 Jól halad a város idei költ-
ségvetésének előkészítése. 
Intézmény-, és cégvezetők-
kel, valamint hivatali iroda-
vezetőkkel már egyeztettek 
a tervekről. 
 A városházán zajló folyamatról 
is beszélt február 3-án a Vásárhe-
lyi Televízió Időben című hírháttér 
műsorában Szabó János alpolgár-
mester. Hódmezővásárhely 2022-es 
költségvetésről a február 15-ei köz-
gyűlésen tárgyalnak majd. 
„Az első két körös egyeztetésen túl 
vagyunk a vezetőkkel. 16-17 milliárdos 

költségvetésű városról beszélünk, ezt 
nem szabad elfelejteni. Sok az igény, 
ezeket mérjük most fel. Sok a vágy is, 
és ilyenkor mindenki beleszámolja a 
költségvetésbe, hogy milyen vágyai 
vannak a rá bízott intézménnyel, cég-
gel a 2022-es évben” - mondta a mű-
sorban Szabó János, hozzátéve, hogy 
ezeknek a vágyaknak a lehetőségek 
szabnak határt.
Annak ellenére, hogy mindenhol 
nőttek az energetikai költségek, az 
alapanyagárak, beszállítói költségek 
miatt a bérek is, mégis az látszik a 
tervekből, hogy mindenhová tudja a 
város biztosítani a megfelelő össze-
geket. 

VAGYONNYILATKOZAT • Újabb földeket vett a honatya

Közel 5 milliót keres 
Lázár János
B. D.

 Egymillió forint jövedel-
met kap havonta a Magyar 
Agrár- és Élettudományi 
Egyetemért Alapítványtól 
Lázár János, és további havi 
950 ezer forintot a Jövő 
Nemzedék Földje Alapít-
ványtól, amely a mezőhe-
gyesi ménesbirtokot kezeli.
 Országgyűlési képviselőként 1 
millió 453 ezer, kormánybiztosként 1 
millió 296 ezer, egyetemi alapítvány 
kuratóriumi tagjaként 2021 eleje óta 
1 millió, a Nemzeti Ménesbirtok és 
Tangazdaság Zrt. részvényeit, és a 
közel 10 ezer hektáros területének 
kezelését megkapó Jövő Nemzedék 
Földje Alapítvány kuratóriumi elnö-
keként 2022-től 950 ezer forint havi 
jövedelemre tesz szert Lázár János – 
derül ki friss vagyonnyilatkozatából.
A kormánypárti honatya 2021-ben 
tovább gyarapította a ingatlanbiro-
dalmát. Hódmezővásárhelyen egye-
düli tulajdonosa lett egy 22,9 és egy 
7,8 hektáros szántónak, valamint 
felesben megvásárolt egy 4,4 hektá-
ros területet is.
A rendelkezésre álló készpénz állo-
mánya 14,5 millió forint, a magán-
személyekkel szemben álló tarto-
zása azonban az 2020-as 40 millió 
forintról 50 millió forintra nőtt. Van 
még 18 millió forint személyi köl-
csöne és 38,9 millió forint beru-
házási hitele, de könyvkiadásból 
összejött 7,7 millió forint bevétele, 
illetve földbérleti díjból 17 millió 
forint.
A kormánypárti politikusnak to-
vábbra is három cégben van érde-
keltsége: az ERD Conditor SRL. egy 
Kolozsváron bejegyzett cég, amely 
teljes egészében az övé, továbbra is 
22,92 %-os részesedése van a bat-
idai vadászkastélyt birtokló Gross-
wiese Zrt.-ben, illetve 10 %-ban 
tulajdonosa a Divatcsarnok Projekt 
Zrt.-nek. 

Az önkormányzati képviselők vagyona is látható

 Január 31-étől megtekinthetőek a hódmezővásárhelyi önkormányzati 
képviselők, így a velük egy besorolás alá eső Márki-Zay Péter, valamint 
egy kiegészítést követően most már teljes körűen Szabó János 2021-es 
vagyonnyilatkozata is.
Ezek alapján Márki-Zay Péter polgármester továbbra is egy  hódmező-
vásárhelyi, 1550 m2 nagyságú és 297 m2 (melléképületekkel 590 m2) 
alapterületű, 2011-ben, 35 millió forintért vásárolt ingatlan tulajdono-
sa 1/2 thányadban, emellett rendelkezik egy 2300 kötetes, 1.200.000 Ft 
értékű könyvtárral is. Ez utóbbi az előző évhez képest 100 könyvvel több 
és 100 ezer forinttal nagyobb értékű. Emellett további ingósága egy 3240 
darabból álló érmegyűjtemény, 1.444.930 Ft értékben, ez 15-tel kevesebb 
érme, viszont mintegy 50 ezerrel forinttal nagyobb érték. Van 20 millió 
239 ezer 495 Ft pénzintézettel szembeni tartozása, míg polgármesteri 
fizetése bruttó 977.200 Ft. Gazdasági társaságban nincs érdekeltsége, 
de van önkéntes nyugdíjpénztári illetve nyugdíjmegtakarítása, valamint 
lakáspénztári megtakarítása 10 millió 745 ezer 632 forint értékben.
Szabó János alpolgármester javított vagyonnyilatkozatot adott le, mert 
abból kifelejtette alpolgármesteri keresetét, melynek összege bruttó 
897.500 Ft plusz 134. 625 Ft költségtérítés. Ezen felül egy hódmezővásár-
helyi, 2121 m2 nagyságú, 2003-ban vásárolt lakótelek ingatlan 1/2 tulaj-
doni hányadának tulajdonosa, valamint övé egy hódmezővásárhelyi, 159 
m2 nagyságú, 2003-ban vásárolt magánház 1/2 tulajdoni hányada. Mind-
ezek mellett egy hódmezővásárhelyi 59.32 ha nagyságú szántó és egy 
2020 augusztusában vásárolt Volvo S90-es személygépkocsi tulajdonosa. 
Rendelkezik 5 millió forint készpénzzel és 2,66%-os tulajdonosi aránya 
van a Zsilinszky és Társai Beszerző, Értékesítő és Szolgáltató Kft-ben.

TÖBB MINT SZÁZMILLIÓ FORINT KÖLCSÖNT VETT FEL A POLITIKUS

KÖZÉTKEZTETÉS • Kinyithatott a Serháztér utcai menzakonyha

Mindent rendben találtak
BOROS TAMÁS

 Újra főzhetnek a Serház-
tér utcai konyhában, ahol 
mindent rendben találtak a 
kormányhivatal munkatár-
sai a legutóbbi ellenőrzésen. 
A vásárhelyi menzakonyhát 
január 18-án penészese-
dés, beázás és nem megfe-
lelő szellőzés miatt zárták 
be, annak ellenére, hogy a 
felújítási munkálatokat már 
az ellenőrzés előtt elkezd-
ték. Hamarosan technikai 
fejlesztésekkel folytatódik a 
korszerűsítési folyamat.

 Január 18-án záratta be a Kor-
mányhivatal a Serháztér utcai 
konyhát. Kifogásolták a mintegy 2 
éve fennálló állapotokat, a beázást, 
a megfelelő szellőzés hiányát és az 
ebből eredő penészfoltokat, illetve a 
padozati és oldalfali hibákat.
Februárra a tetőablak beázását, a 
padozati csempe hiányát megszün-
tették, a mennyezeti és oldalfali 
festéseket is elvégezték. A szellőz-
tetési rendszer cseréjét, kijavítását 
augusztus 31-ig fejezik be, számolt 
be róla Nyikes Nándor, a Prizma 
Food Kft. minőségirányítási igazga-
tója. Hozzátette, a szellőzésen most 
is próbáltak már javítani, minden 
ablakot nyithatóvá tettek.

A konyha február 3-tól ismét műkö-
dik, erről a határozatot is megkap-
ták, árulta el Nyikes. Február 7-étől 
minden folyamatot visszahoznak. 
Azt is elmondta, hogy a dolgozóik 
visszajelzése alapján a konyha lega-
lább 10 éve nem volt ilyen jó állapot-
ban, mint most.
A későbbiekben sütőt, gázzsámolyt, 
billenős serpenyőket is be fognak 
szerezni a Serháztér utcai konyhá-
ba.

VÁLASZTÁSOK • Nem vitára, munkára van 
szükség

Vita nélkül

BOTTYÁN RÓBERT - BÍRÓ DÁNIEL

 A térség regnáló fideszes 
országgyűlési képviselője 
szerint Hódmezővásárhely-
nek és a választókerületnek 
nem vitára, hanem munká-
ra van szüksége, Márki-Zay 
Péter pedig vitaképtelen. A 
Kétfarkú Kutyapárt is jelez-
te, elképzelhető, hogy vitára 
hívják Márki-Zay Pétert és 
Lázár Jánost.
 Lázár János január utolsó napján 
azt írta Facebook oldalán: ,,Vitakép-
telen az, aki nem mond igazat, aki 
sértegeti a más véleményen lévőket, 
aki becsapja saját szavazóit is. Aki 
a gondjaira bízott település helyett 
csak önmagát építi. Aki jobboldali-
nak mondja magát, mégis a gyur-
csányi baloldal visszatéréséért küzd. 
Aki arra sem képes egyenes választ 
adni, hogy menni akar vagy marad-
ni: a parlamentet választaná vagy a 
polgármesterséget?”
Lázár szerint ,,az itt élő emberek 
érdekeinek érvényesítésében, a te-
lepüléseink építésében és a vidék 

fejlesztésében” továbbra is számít-
hatunk rá, ,,minden másra ott van 
Márki-Zay Péter.”
A bejelentés előtti napon, vasárnap 
Márki-Zay Péter esti videójában már 
utalt rá, bár Lázár Jánosnak kiváló 
szónoki képességei vannak, nem bí-
zik benne, hogy létrejön a vita, pedig 
ő személy szerint nagyon szerette 
volna.
A Magyar Kétfarkú Kutyapárttól 
megtudtuk, Hódmezővásárhelyen 
Kis Józsefet indítják. Pető Csaba, a 
kutyapárt passzivistája, a vásárhe-
lyi és makói kampány koordinátora 
szerint Hódmezővásárhely jelenleg 
“különleges” helyzetben van, ezért 
nagy figyelmet fognak rá fordítani. 
Kilátásban van, hogy vitára hívják 
Márki-Zay Pétert és Lázár Jánost. 
József az MKKP jelöltje, de a kam-
pánya nem biztos hogy tipikusan 
az MKKP irányelveit fogja követni 
- fűzte hozzá.
A körzetben a Mi Hazánk jelöltjeként 
indul még az Apátfalván élő Veres 
Csaba. A három gyermeket nevelő 
édesapa, villamosmérnök korábban 
a Hatvannégy Vármegye Ifjúsági 
Mozgalom budapesti vezetője volt.

 LÁZÁR SZERINT NEM VITÁRA, HANEM MUNKÁRA VAN SZÜKSÉG
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EGÉSZSÉGÜGY • Tavaly 17 ezer fővel 
csökkent az ágazatban dolgozók száma 

Ki lát el 
bennünket?

Folytatás a címoldalról

 Dr. Berényi Károly, mint gyer-
mekorvos is azt mondta a Vásárhelyi 
TV-nek, hogy szinte már ők szé-
gyellik, hogy 3 hetet kell várni egy 
laboreredményre, amikor ott hely-
ben kellene tudni, mi a baja az adott 
betegnek. Hozzátette, a vásárhelyi 
gyermekorvosok több mint fele a 
nyugdíjkorhatár felett van és nincs 
utánpótlás. Kanka Andor a Magyar 
Orvosi Kamara megyei elnöke arról 
számolt be, hogy a Vásárhelyen is 
érezhető probléma az egész orszá-
got érinti, orvosként tapasztalják, 
hogy az ellátatlan betegek szinte 
reménytelenül telefonálnak. Több 
ezer ember vár például szürkehályog 
műtétre. Egy-egy ultrahangnál is 
másfél hónap múlva szólnak, hogy 
mikorra tudnak időpontot adni pél-
dául.
A kamara elnöke hangsúlyozta, hogy 
bár az orvosok bérét megemelték az 
elmúlt évben, a kórházi személyzet, 
például az ápolók és beteghordók 
fizetései nem versenyképesek, így 
egyre kevesebben választják eze-
ket a hivatásokat, ami csak tovább 

ront az amúgy is ellehetetlenedett 
magyar egészségügy helyzetén. 
Márpedig Berényi Károlynak is az 
a véleménye, hogyha ők nincsenek 
megfizetve akkor nem tud működni 
a rendszer, ezért nagyon várják az ő 
bérük felzárkóztatását is. 
A csökkenő munkaerővel párhuza-
mosan az aktív egészségügyi dolgo-
zókra háruló teher is folyamatosan 
nő, számolt be Irinyi Tamás a me-
gyei Szakdolgozói Kamara elnöke. 
Elmondta, a dolgozók 76-78%-a 
kiégett, nagyon rossz állapotban 
vannak, fáradtak. Esélyük nem volt 
az elmúlt években, hogy kipihenjék 
magukat, nincsenek jól, mint a gép, 
úgy mennek be dolgozni.
A Magyar Orvosi Kamara és a Ma-
gyar Egészségügyi Szakdolgozói 
Kamra most közös felhívást adott ki, 
melyben 12 pontban rávilágítanak 
az összeomló ellátórendszer meg-
mentéséhez szükséges tényezőkre. 
A dokumentumban szorgalmazzák 
a dolgozók béremelését, életpálya-
modell bevezetését és a magán és 
közellátás szorosabb együttműkö-
désének kiépítését is. 

Volt adat, nincs adat

 Kevesebb adat jelenik meg a kórházi várólistákról a Nemzeti Egészség-
biztosítási Alapkezelő (NEAK) honlapján. Míg korábban olvasható volt, 
hogy egyes műtétekre mennyit kell várni, ez az adat február elejére eltűnt 
a lekérdező felületről – írja a Válasz Online.
Már csak visszamenőleges adatok voltak láthatóak február elején, pél-
dául, hogy mennyi volt a megelőző hat hónapban az átlagos várakozási 
idő, illetve mennyi volt a várakozás közép ideje (mediánja). Az a korábban 
rendszeresen közölt információ is eltűnt, hogy mennyi a műtétre várako-
zás minimum, illetve maximum ideje.
A NEAK a járvány kitörését megelőző években, 2014 és 2020 között össze-
sen mintegy 30 milliárd forintot költött várólista-csökkentő programok-
ra. 2021-ben öt milliárd forintot költött.
A vásárhelyi kórház várólistájáról novemberben írtunk. Akkor például 
230-an várakoztak szürkehályog műtétre, és 179 nap, azaz közel félév 
volt a várakozási idő. Szeptemberben összesen 278 beteg szerepelt a vá-
rakozók listáján Vásárhelyen.

GYÁSZ • Elment az Alföldi Állattenyésztési Napok megálmodója

Elhunyt Egyed Béla
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Életének 73. évében el-
hunyt Egyed Béla, az Állatte-
nyésztési Napok életre kel-
tője, elindítója, ötletgazdája, 
a Hód-Mezőgazda Zrt. volt 
vezérigazgatója.
 Egyed Béla 1949-ben Hódme-
zővásárhelyen született. A Szabad-
kígyósi Mezőgazdasági Technikum 
elvégzése után a gödöllői egyetemen 
szerzett agrármérnöki diplomát 
1974-ben, majd ugyanitt, 1981-ben, 
szarvasmarha-tenyésztő szakmér-
nöki oklevelet.
A Hód-Mezőgazda Zrt. jogelődjéhez 
1980-ban került, 12 éven át irá-
nyította a vajháti, 1400 férőhelyes 
szarvasmarhatelepet. 1992-ben lett 
a Tangazdaság vállalati biztosa, 
majd a gazdaság részvénytársaság-
gá alakulásával vezérigazgatója. Ezt 

a posztot 2004-es nyugdíjba vonu-
lásáig töltötte be.
1995-től a Csongrád Megyei Agrár-
kamara alelnöke, 1994-től a Hols-
tein-fríz Tenyésztők Egyesületének 
alelnöke, majd ’98-tól elnöke volt. 

A rendszerváltás után nyílt lehető-
sége több mezőgazdasági kiállításra 
ellátogatni, elsősorban az Amerikai 
Egyesült Államokba, ahol magával 
ragadta a kiállításon résztvevő te-
nyésztők állattenyésztési kultúrája, 
megjelenése. Hazatérve megosztot-
ta élményeit munkatársaival.
Kollégáival ekkor döntötték el, hogy 
Magyarországon is hasonlóan ma-
gas színvonalú rendezvényt szer-
veznek. Vezetésével indult 1994-
ben az első Alföldi Állattenyésztési 
Napok, amely rendezvény ma az or-
szág legjelentősebb állattenyésztési 
kiállítása.
Munkásságát több díjjal ismerték 
el, a hazai agráriumban és Hódme-
zővásárhely hírnevének öregbítése 
terén kifejtett több évtizedes mun-
kássága elismeréséül megkapta az 
Életfa Emlékplakett Bronz foko-
zatát, 2021-ben a város PRO URBE 
díjjal tüntette ki. 

KORONAVÍRUS • Optimisták lehetünk,  
de tartsuk be a védelmi intézkedéseket

Javuló számok
BOTTYÁN RÓBERT

 Mind a városi intézmé-
nyek, mind a városháza al-
kalmazottai körében csök-
kent a fertőzöttek száma 
Hódmezővásárhelyen – de-
rült ki az operatív stáb feb-
ruár 7-i ülésén.
 A rendőrség közölte, mintegy 14 
fő van jelenleg városunkban hiva-
talosan karanténban, bár a valódi 
szám ennél több lehet, mivel már 
nem kap mindenki határozatot a 
Kormányhivataltól.
A február elején bevezetett intéz-

kedéseket egyelőre továbbra is 
fenntartják, tehát a Polgármesteri 
Hivatal ügyfélszolgálata tovább-
ra is csak telefonos időpontkérés 
után fogadja ügyfeleit. Bár a javuló 
tendenciát látva optimisták lehe-
tünk, az önkormányzat továbbra 
is azt kéri, tartsuk be a védekezési 
intézkedéseket, hordjunk maszkot, 
fertőtlenítsünk gyakran és ügyel-
jünk a távolságtartásra. Az operatív 
stáb ezekben az időkben kéthetente 
ülésezik, így várhatóan legközelebb 
február 21-én ülnek össze és veszik 
számba a legfrissebb adatokat. Min-
denki reményét fejezte ki, hogy a 
főbb adatok nem fognak romlani. 

EGYED BÉLA (1949-2022)

KÖZBESZERZÉS • Szabálytalanul beszerzett kórházi eszközök

Nem volt nyílt 
a verseny?
B. D. 

 A vásárhelyi kórház 2015-
ös röntgenbeszerzését is 
érinti a Európai Csalás Elleni 
Hivatal (OLAF) döntése, mi-
szerint szabálytalanul folyt 
egy hazai eszközfejlesztési 
program, amihez 9 milliárd 
forint uniós támogatást ka-
pott az állam. Az OLAF most 
a támogatás visszakövetelé-
sét kezdeményezte.
 268 millió forintért vásárolt 
Vásárhelyre, Makóra és Székkutas-
ra négy röntgenberendezést 2015 
őszén a Csongrád-Csanád Megyei 
Egészségügyi Ellátó Központ. A 
fejlesztéshez és a kapcsolódó fel-
adatokhoz KEOP pályázati forrást 
– közel 345 millió forintot – nyert 
az intézmény. A három részből álló 
beszerzés legdrágább eleme a Ma-
ros-parti városba kerülő digitális 
mammográfiás röntgengép volt, 
aminek az eredetileg becsült értéke 
77 millió forint volt, mégis 140 mil-
lió forintért sikerült megvásárolni. A 
teljes beszerzés előzetesen becsült 
összértéke 203 millió forint volt. 
Mindhárom részre egyetlen cégtől 
érkezett árajánlat – derül ki a Köz-
beszerzési Értesítőben akkoriban 
megjelent hirdetményből.
A beszerzést elnyerő Siemens Healt-
hcare Kft.-t utóbb 256 millió forint-
ra büntette a Gazdasági Verseny-
hivatal, mert kartelleztek a piacon 
működő gyártók és forgalmazók a 
pályázaton.
Hadházy Ákos országgyűlési kép-
viselő már 2016-ban körbejárta a 
magyar kórházakat érintő ügyet: az 
esetek 98 %-ban egyetlen pályá-

zat érkezett, ebből “választottak”. 
A pályázatok nem nyíltak, hanem 
meghívásosak voltak, de itt is három 
ajánlatot be kell kérni. Azonban a 
bekért három ajánlatból kettő be 
sem adott pályázatot. A független 
honatya akkor úgy fogalmazott: 
„teljesen érthetetlen, hogy ekkora 
csomagnál miért nem központi tendert 
írtak ki.”
A napokban Hadházy érdeklődött 
az Európai Csalás Elleni Hivatal-
nál, hol tart a 9 milliárdos program 

átvilágítása. Az OLAF válaszában 
jelezte, lezárták a 2015-ös közbe-
szerzésnek a vizsgálatát. Azt írták, 
az OLAF pénzügyi ajánlást tesz az 
Európai Bizottságnak, hogy tegye 
meg a megfelelő intézkedéseket a 
szabálytalanul kifizetett összegek 
finanszírozásból való kizárása ér-
dekében, illetve emellett a Legfőbb 
Ügyészségnek is továbbították az 
ügyről készült jelentést „az esetleges 
büntetőjogi felelősség megállapítása 
érdekében.” 

LEHET, HOGY VISSZA KELL FIZETNI A TÁMOGATÁST? (A KÉP ILLUSZTRÁCIÓ)
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ÁRSTOP • Egyesek a kiskereskedők elleni lépésként értékelik 

Nem ebben látják  
a megoldást
BUDAI DÁNIEL

 Február 1-jén már Hód-
mezővásárhelyen is a 2021. 
október 15-ei árakon kapták 
például csirkemellet, UHT 
tejet és cukrot a vásárlók. 
Egyes üzletek havonta száz-
ezer forint  feletti veszteség-
re számítanak a törvény mi-
att. A boltosok szerint az Áfa 
csökkentése lett volna a va-
lós megoldás az inflációra, a 
7 érintett termék árának be-
fagyasztása nem oldja meg a 
vásárlóik anyagi gondjait és 
rájuk is új terheket ró.
 Oroszné Seres Katalint, egy bel-
városi baromfibolt tulajdonosát a 
kormány február elsejével beveze-
tett ár stop rendeletéről kérdeztük. 
Üzletében két terméket érint az 
intézkedés és jelentős bevételkie-
sésre számít. „A csirkefarhátnál nem 
volt teendőnk, ott nem kellett alacso-
nyabbra venni az árat. A mellfilénél 
viszont 200 forint veszteségünk van az 
elmúlt év októberi árakhoz képest, ami 
jelentős.” - mondta.
A hódmezővásárhelyi kereskedők is 
a 2021. október 15-ei áraikon kínál-
ják a hatóságilag befagyasztott ter-
mékeket. A KSH adatai szerint ekkor 
átlagosan a:

• Kristálycukor: 261 Ft
• Finomliszt: 203 Ft
• Sertéscomb: 1420 Ft
• Csirkemellfilé: 1600 Ft
• Csirkefarhát: 293 Ft
• Napraforgó étolaj: 713 Ft
• 2,8%-os uht tej: 268 Ft
Egy hódmezővásárhelyi boltvezető a 
kiskereskedők elleni lépésnek látja a 
kormány inflációkezelését.
„Mit is jelent a kereskedelem? Azt je-
lenti, hogy az árral kereskedjünk és így 
profitáljunk. Így ez nem igazán szép 
dolog, hogy bennünket kisboltosokat is 
ebbe belevontak, mert egy multi az sok 
mindent kibír.”
Angyal Lajos hozzátette, hogy nem 
az a 10-20 forint fogja megoldani a 
vásárlók anyagi problémáit, ameny-

nyivel most kevesebbe kerülnek az 
árstopban érintett termékek.
„Ez a cukor, liszt, tej szerintem nem 
fogja megoldani a vevők legnagyobb 
problémáját, hogy a pénztárcájuk ha-
mar kiürül.” - fejtette ki véleményét.
A boltosok szerint az Áfa csökken-
tése hozott volna valós megoldást 
a problémákra, úgy a vásárlók és a 
kereskedők is  jobban jártak volna. 
Horváth Lídia, egy vegyesbolt üz-
letvezetője is, kollégáihoz hason-
lóan új alternatívákat keres, hogy 
mérsékelje a veszteségeit. Most azt 
találgatja, hogy hogyan tud 20-30 
forintot rárakni a termékekre, kü-
lönben ráfizetéssel fog árulni. 
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OKTATÁS • Márciusban több intézményben terveznek 
munkabeszüntetést

50 helyett 11 pedagógus 
sztrájkolt
B. D.

 A január 31-i munkabe-
szüntetést sokan nem vál-
lalták Hódmezővásárhelyen 
a tisztázatlan jogi helyzet 
miatt. 
 Csongrád-Csanád megyében a 
sztrájkolók száma 1000 fő körül 
volt. A többség a megyeszékhelyen 
szüntette be ideiglenesen a munkát, 
a Hódmezővásárhelyi Tankerületi 
Központ által fenntartott intézmé-
nyekben 200 fő körül sztrájkoltak 
– közölte érdeklődésünkre Tarnay 
Attila, a Pedagógus Szakszervezet 
megyei elnöke. 
A pedagógus sztrájkra Hódmező-
vásárhelyen előzetesen két intéz-
ményből mintegy 50 fő jelezte rész-
vételét. A január 29-i bírósági döntés 
első fokon a szakszervezeteknek 
adott igazat, de  jogerős döntés  még 
január 30-án  sem volt.  Az intéz-
ményvezetők ezért az Emberi Erő-
források Minisztériumának korábbi 
levelére hivatkozva  jogellenesnek 
minősítették a munkabeszüntetést. 

A munkavállalók közül többen nem 
vállalták a sztrájkot. Vásárhelyen így 
mindössze 11 fő vett részt az akció-
ban, nekik nem volt órájuk az adott 
időszakban, így órák nem maradtak 
el – tudtuk meg Konczné Karasz 
Edittől, a Pedagógus Szakszervezet 

vásárhelyi képviselőjétől.
Lapunk úgy értesült, volt olyan tan-
kerületi iskola, ahol az intézmény-
vezető a Kréta rendszeren keresztül 
tájékoztatta utólag a szülőket, hogy 
kik vettek részt a sztrájkban. Erre 
vonatkozóan az érdekképviselet 
megbízottja azt mondta, nincs tu-
domása arról, hogy az igazgatók 
értesítették volna a szülőket, mivel 
a megállapodásunk szerint a sztráj-
kolók elmaradó óráit helyettesítő 
kollégák megtartották volna, így a 
tanulóknak nem maradtak el órái. 
Hozzátette, a márciusi munkabe-
szüntetésre már több intézmény 
is jelezte részvételi szándékát, de 
fontosnak tartják a jogerős bírósági 
döntést, hogy a sztrájkot ne minő-
sítsék jogellenesnek. 
A március 16-i sztrájk végleges 
formájáról még zajlanak az egyez-
tetések: jelenleg az egynapos, tartós 
idejű vagy gördülő, tehát ország-
szerte különböző helyeken megkez-
dett munkabeszüntetés, majd újabb 
intézmények csatlakozásával foly-
tatódó munkabeszüntetés is szóba 
jöhet. 

 EGYETLEN ÓRA SEM MARADT EL 
A TILTAKOZÁS MIATT

DÍSZOKLEVÉL • Február végéig lehet 
jelöltet javasolni

Pedagógusok 
jelentkezését 
várják
BOTTYÁN RÓBERT

 A hódmezővásárhelyi ön-
kormányzat felhívást intéz 
az 1947-ben, 1952-ben, az 
1957-ben, az 1962-ben, vagy 
az 1972-ben óvodapeda-
gógusi, tanítói, tanári vagy 
középiskolai tanári végzett-
séget szerzett, és a felsorolt 
végzettségek valamelyiké-
nek megszerzése után pe-
dagógusként foglalkoztatott 
gránit, rubin, vas, gyémánt, 
illetve arany díszoklevélre 
jogosultakhoz.
 Kérik a díszoklevélre jogosult 
pedagógusokat, vagy hozzátartozó-

ikat, hogy 2022. február 28-ig küld-
jék be kérelmüket, önéletrajzukat, 
főiskolai vagy egyetemi oklevelük 
fénymásolatát. Amennyiben nem 
hódmezővásárhelyi intézményből 
vonultak nyugdíjba, úgy az intéz-
mény vezetőjének ajánlását, hód-
mezővásárhelyi intézmény esetén 
annak megnevezését.
A kért dokumentumokat  a Hód-
mezővásárhely Megyei Jogú Város 
Polgármesteri Hivatal, polgár-
mesteri kabinet (I. em. 15., Kovács 
Magdolna, +36 30/977-2036, ko-
vacs.maria@hodmezovasarhely.hu, 
Szarvas Tímea, +36 30/464 4945, 
szarvas.timea@hodmezovasarhely.
hu)  címre kell eljuttatni. 

ÉLETMENTÉS • Újra kellett éleszteni  
az apukát

Életmentőt 
köszöntöttek

BOTTYÁN RÓBERT

 A polgármester a város 
nevében köszönte meg Für-
dök Zoltánnak, hogy egy 
kislány nem veszítette el 
édesapját. Zoltán még de-
cemberben szemtanúja volt 
egy borzalmas balesetnek, 
lélekjelenlétének köszönhe-
tő, hogy nem történt tragé-
dia.
 Az önkormányzat beszámoló-
ja szerint az édesapa kislányával 
kerékpározott a Rapcsák András 
utcában, amikor kerékpárja eltört 
és a férfi szerencsétlenül lezuhant 
róla. Fejét teljesen elborította a vér 
és légzése is leállt. Kislánya kétség-

beesetten kiáltozott, mikor Zoltán 
segítségükre sietett, és hihetetlen 
lélekjelenléttel megmentette a férfi 
életét: elsősegélyt nyújtott, hívta a 
mentőt és közben a rémült kislányt 
is próbálta megnyugtatni.
A kiérkező mentősök szerint, ha 
nem avatkozik közbe szakszerűen 
és nyugodtan, a férfi életét vesztette 
volna. Mikor a mentőautóba emelték 
be a férfit, akkor ismerte fel Zoltán 
gyermekkori ismerősét a férfiban.
Fürdök Zoltán Márki-Zay Péternek 
elmondta, hogy később a kislány a 
nagymamájával felkereste őt, hogy 
köszönetüket fejezzék ki és a férfi is 
felhívta később. Egy ideje már nem 
beszéltek, de Zoltán úgy tudja, a férfi 
felépült és már dolgozik. 

FOTÓ: HÓDMEZŐVÁSÁRHELY VÁROS GYORSHÍR SZOLGÁLATA
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DISZÍZ • Sikeres előadások a Nemzetiben és a BFMK-ban

Móricz paraszt tréfáival 
hódítottak

V. R. / B. T.

 Móricz Zsigmond egyfel-
vonásos paraszt tréfái ele-
venedtek meg február 1-jén 
a Bessenyei Ferenc Műve-
lődési Központ színpadán a 
DiSziZ tolmácsolásában. A 
vásárhelyi fiatalokat tömö-
rítő amatőr színjátszó cso-
port képviselte ugyanis idén 
Csongrád-Csanád megyét 
a Nemzeti Művelődési In-
tézet által életre hívott VII. 
Pajtaszínház programban. A 
középiskolásokból és egye-
temistákból álló társaság a 
fővárosi után a helyi közön-
ségnek is bizonyította te-
hetségét.
 Parádésan kezdődött a DiSziZ, 
vagyis a Diákszínjátszó Zóna bemu-
tatója február 1-jén este a BFMK-
ban. A nézők szó szerint testközel-
ből lehettek tanúi a férj és feleség 
civakodásának. A társulat Móricz 
Zsigmond két egyfelvonásos paraszt 
tréfáját adta elő, Duflapofon vala-
mint A Zördög címmel.
A közös munkát 2020-ban kezdték 
el, de a pandémia természetesen 
rányomta erre az alkotói folyamatra 
is a bélyegét, árulta el a Hódpressnek 
Gömöri Krisztián, a társulat men-
tora. Ráadásul időközben többen 
egyetemisták lettek, így a létszámuk 
is csökkent, a lelkesedésük viszont 
csöppet sem. Az ő feladatköre, árul-
ta el, hogy próbálja őket segíteni 
szakmailag, illetve ez egy kicsit a 
közösségépítésről is szólt, hisz kel-
lett plusz energia, hogy meg tudjon 
újulni a csapat.
A DiSziZ megálmodója Nagy Benjá-
min volt még 2018-ban. A Vásárhe-
lyi TV-nek elmondta, azáltal, hogy 
fiatalok adják elő Móricz Zsigmond 
darabjait, van egy mögöttes üzenet 
is, egyrészt, hogy ápolják a kultúrát, 
a hagyományokat, másrészt köze-
lebb hozzák a fiatalokhoz egy picit a 
színjátszást is.
Tevékenységükre a Nemzeti Mű-
velődési Intézet is felfigyelt, és 
beválasztotta őket a VII. Pajtaszín-
ház programba. Dohorné Kostyál 

Zsuzsanna, a Nemzeti Művelődési 
Intézet megyei igazgatója elmondta, 
minden évben az Intézet kiválaszt 
egy települést, vagy egy színjátszó 
csoportot és több hónapos próba-
folyamat után eljut ez a csoport a 
Budapesti Nemzeti színházba, mert 
az a végkifejlete az eseményeknek, 
hogy ott meg tudnak mutatkozni 
a nagyközönség előtt. Minden év-
ben kijelölnek egy csoportot, akivel 
dolgozhatnak, így esett a DiSzíZ-re 
a választás még 2020-ban, Csanád-
palota, Királyhegyes, Apátfalva és 
Bordány után.
Ezzel az amatőr színjátszást nép-
szerűsítő VII. Pajtaszínház befejező-
dött, de a vásárhelyi fiatalok márci-
us végén Csanádpalotán is szeretnék 
megnevettetni a közönséget.
A DiSzíZ egy nagyon tehetséges, lel-
kes és ambiciózus társaság, mondta 
el nekünk Gömöri Krisztián szín-
művész, aki 1997 óta tagja a Szegedi 
Nemzeti Színháznak és aki a pro-
jektekben nem csak mint mentor, 
hanem mint rendező is segített a 
csapatnak. 
A közös munkát még 2020-ban 
kezdték, akkor az volt a terv, hogy 
helyzetgyakorlatokat végeznek, és 
ezekből állítanak össze egy jelenetet. 
Eredetileg 15 alkalmas találkozásuk 
lett volna, egy 40 perces anyagot 
állítottak volna a féléves munká-
ból. Ezt természetesen felülírta a 
pandémia, így tavaly decemberben, 
kiadta Móricz két paraszt tréfáját az 
időközben 18-ról 7 fősre csökkent 
csoportnak. Nekik ez tetszett ugyan, 
de a nyelvezet nem volt könnyű, 
ráadásul az is fontos volt, hogy nem 
lehetett csak nagyjából megtanulni, 
hanem szóról szóra. Ez szerencsére 
mind január 30-án a Nemzeti Szín-
házban, mind a hódmezővásárhelyi 
előadáson szépen látszott, hiszen jó 
tempójú volt az előadás, és bakiktól 
mentes.
Az előadás tehát a Nemzeti Szín-
házban is kiválóan sikerült, árulta el 
Gömöri, a tapasztalat mellett szá-
mos dícsérettel és emlékplakettel 
lettek gazdagabbak.
Kérdésünkre Gömöri Krisztián azt is 
elárulta, hogy a csapatból van olyan 
tag, aki jár hozzá különórákra, mert 

a későbbiekben komolyabban, pro-
fesszionálisan szeretne a színészet-
tel foglalkozni.
Gömöri Krisztián nem csak a DiSzíZ 
által kötődik Hódmezővásárhelyhez, 
hanem például vendégszereplője a 
Tabarin mester csínytevései című 
középkori francia pajzán komédiá-
nak is, amelyet a Bessenyei Színkör 
ad elő. Elmondta, szeret Vásárhelyre 
járni, műkedvelőkkel találkozni, ta-
nítani, ugyanis nem felejti el, hogy 
ő honnan kezdte pályafutását, és 
mennyi munka van amögött, amíg 
ő színész lehetett. 8 éves korában, a 
borsod-abaúj-zemplén megyei On-
gán döntötte el, hogy színész lesz, és 
másokat is szeretne abban segíteni, 
hogy ezen álmukat elérhessék.
A Gömöri Krisztiánnal készült 
hosszabb beszélgetést hamarosan 
olvashatják a hodpress.hu felületén 
és a Vásárhelyi Valóság következő 
számában. 
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MUSICAL • A Liszt száznál több diákja 
készül a március 11-i előadásra

Valahol Európában
VÁSÁRHELYI TELEVÍZIÓ

 Az utolsó simításoknál 
tartanak a Valahol Euró-
pában című musicalt pró-
bái, amit a Liszt Ferenc 
Ének-zenei Általános Isko-
la tanulói visznek színre. A 
közös munka egy nyári tá-
borral indult, a több mint 
100 fős szereplőgárda pedig 
azóta is heti háromszor pró-
bál. Az előadás a koronaví-
rus járvány okozta nehéz-
ségekre is reagál, Vargáné 
Dezső Zsuzsa rendező a sze-
retet és az összefogás erejét 
hangsúlyozza a darabban. 
Az érdeklődők március 11-
én tekinthetik meg a műsort 
a Bessenyei Ferenc Művelő-
dési Központban.
 Ének felvételekkel és táncpró-
bákkal már a végéhez közeledik a 
Domonkos Nővérek Liszt Ferenc 
Ének-zenei Általános Iskolájában 
a Valahol Európában című musical 
próbafolyamata. A gyerekek fél éve 
készülnek az előadásra, amit az 
intézmény 109 tanulója visz majd 
színpadra márciusban. A Lisztben 
már hagyomány, hogy 4 évente a 
diákság nagyszabású produkcióval 
készül a közönségnek, idén a pan-

démiás időszakból is merített ihletet 
a rendező.
Vargáné Dezső Zsuzsa a Vásárhelyi 
TV-nek elmondta, hogy előadással 
az a céljuk, hogy megmutassák az 
összefogás erejét, szerinte ez most 
nagyon aktuális. A gyerekek nagyon 
sokat hozzátettek a darabhoz, rend-
szeresen hozták ötleteiket, amik 
gyakran be is kerülnek a darabba.
A több mint száz fiatal már túl van 
két egyhetes intenzív nyári próba-
időszakon és azóta is heti háromszor 
gyakorolnak tánc-, és énektanára-
ikkal. A sok munka közelebb hozta 
a diákokat egymáshoz, közösség 
formálódott a színpadon kívül is a 
szereplőkből.
A szeplőst alakító Kis Anna példá-
ul elmondta, hogy sokat haladtak 
és már mindenki tudja a szerepét. 
Régebben csak feszengtek, de mos-
tanra jól összekovácsolódtak. Olyan 
embereket is megismertek akikről 
régebben azt sem tudták, hogy ki-
csoda.
A nagyszabású produkciót március 
11-én, pénteken mutatják be a Liszt 
Ferenc Ének-zenei Iskola növen-
dékei, de az azt követő két hétben, 
pénteken és szombaton is megte-
kinthetik az érdeklődők a Valahol 
Európában című musicalt a Besse-
nyei Ferenc Művelődési Központ 
színpadán. 

TÖBB MINT 100 GYEREK KÉSZÜL IZGATOTTAN MÁRCIUS 11-ÉRE

KONCERT • A szórakoztató zenéké volt a főszerep

Ismét színpadon a Péczelysek
V. R. 

 Majd két év kihagyás után 
állt újra színpadra a Péczely 
Attila Alapfokú Művészeti 
Iskola Fúvószenekara és a 
Szaxofon Kvartettje a Bes-
senyei Ferenc Művelődési 
Központban. A járvány mi-
att sokáig bizonytalan volt 
a rendezvény kimenetele, 
de végül minden összeállt, 
csupán páran voltak kény-
telenek karanténba vonulni 
koncertezés helyett. A re-
pertoárban könnyű- és ko-
molyzenei darabok egyaránt 
felcsendültek, a vezérelv a 
közönség szórakoztatása 
volt.
 A vásárhelyi zeneiskola fúvós 
hangszereken játszó diákjai többek 
között a Harry Potter filmekből is-

mert zenékkel is megörvendeztet-
ték a Bessenyei Ferenc Művelődési 
Központba kilátogatókat. Vágó Já-
nos igazgató is azt emelte ki, hogy 
a járvány kezdete óta ez volt az első 
ilyen hangverseny. Az idényt szep-
temberben már megkezdték egy nö-
vendék-hangversennyel, de az egy 
kisebb volumenű esemény volt.
A gyerekek eredetileg karácsonyra 

készültek ezzel a koncerttel, ám az 
akkor meghiúsult, így a programban 
az ünnepélyesség helyett a szóra-
koztatás, jelen esetben a farsangi 
életérzés kapta a fő hangsúlyt.
Az iskola március 27-én, szintén a 
BFMK színháztermében tart tavasz-
köszöntő rendezvényt a koncertfú-
vós zenekarral. 

MINDENKI NAGYON VÁRTA MÁR A FEBRUÁR ELEJI KONCERTET
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GYÁSZ • Vásárhely sportéletének újabb 
ikonja távozott

Elhunyt Héjja 
Antal
MUNKATÁRSUNKTÓL

 67 éves korában súlyos 
betegség következtében el-
hunyt Héjja Antal, a hódme-
zővásárhelyi atlétikai élet 
nagy alakja.
 Héjja Antal aktív sportolói pá-
lyafutásának egy térdsérülés vetett 
véget. 1975-ben kezdett edzősködni, 
1979-től folyamatosan főállású at-
létika edzőként dolgozott. Az 1987-
ben alapított Hódmezővásárhelyi 
Városi Diáksport Egyesület HÓDI-
ÁK SE égisze alatt ifjú sportolóival 
évtizedeken át rangos országos és 
nemzetközi versenyeken remek 
eredményeket ért el. Héjja Antal 
sokoldalúságát bizonyítja, neveltjei 
futó-, ugró- és dobószámokban is 
remekeltek. Héjja Antal, a Hódiák SE 

edzője az országos szövetség 2010. 
évi küldöttgyűlésén eddigi kiváló, 
eredményes munkájáért a „Magyar 
Atlétikáért” kitüntetés bronz foko-
zatát vehette át. Nyugodjon béké-
ben! 

HÉJJA ANTAL

TENISZ • Lázár Jánosék feljelentést tettek

Szabálytalanul kiállított 
PCR-eredmények
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Február legelején a Ma-
gyar Tenisz Szövetség tu-
domására jutott, alapos a 
gyanú, hogy visszaélések 
történhettek a COVID-19 
vírusfertőzés kimutatásá-
ra szolgáló PCR-tesztekkel 
kapcsolatban, e visszaélé-
sekben pedig a Szövetség 
egyes sportolói, edzői és 
munkavállalói is érintettek 
– közölte a szervezet február 
3-án. Még aznap a Semmel-
weis Egyetem bejelentette, 
hatósági eljárást kezdemé-
nyeznek és belső vizsgálatot 
indítanak. Másnap néhány 
felelős személyt elbocsátot-
tak.
 A Tenisz Szövetség elnöksége 
utasította az ellenőrző bizottságot, 
vizsgálja meg, hogy a szövetség-
gel kapcsolatban álló versenyzők 
és sportszakemberek 2021-es Co-
vid-tesztelése során valóban tör-
ténhetett-e bármilyen visszaélés, 
okkal merül-e fel a szabálytalanság 
gyanúja.
Az elnökség felhívta a főtitkárt, hogy 
haladéktalanul folytassa le a szük-
séges fegyelmi eljárásokat, illetve 
az elnököt, aki Lázár János, hogy az 
alapos gyanúra való tekintettel tegye 
meg a szükséges büntető feljelentést 
ismeretlen tettes vagy tettesek ellen.
Közleményük szerint a szövetség 
mindenben együttműködik a vizs-
gálatot folytató hatóságokkal, a 

vizsgálat eredményeiről pedig tájé-
koztatni fogja a nyilvánosságot.
Nem sokkal később a Semmelweis 
Egyetem rektora, Merkely Béla 
közölte, egy intézményi rutinelle-
nőrzés alkalmával kiderült, hogy 
az egyetem nevében, több esetben 
úgy állítottak ki negatív PCR-leletet 
a Magyar Tenisz Szövetség tagjai 
számára, hogy az adott mintákat az 
intézmény laborja nem vizsgálta.
Azt írták, „a belső eljárás lezárását 
követően az egyetem, a leleteken is 
szereplő – időközben szakvizsgát tett 
– orvos munkavégzését felfüggesztet-
te, valamint a Magyar Tenisz Szövet-
ség keretorvosi tevékenységére vonat-
kozó, úgynevezett „további jogviszony 
létesítése és fenntartása tárgyában” 
kiadott engedélyét kedden (február 
1-jén - a szerk.) visszavonta, így az 
orvos a továbbiakban nem láthatja el 

ezeket a feladatait sem.”
A szövetség február 4-i rendkívüli 
elnökségi ülésén úgy döntött, is-
meretlen tettes ellen feljelentést 
tesz, emellett azonnali hatállyal 
megszünteti Marosi Katalin munka-
viszonyát, felfüggeszti a sportigaz-
gatót, és fegyelmi eljárást kezdemé-
nyez hat szövetségi edző, a főtitkár, 
a sportigazgató, valamint az érintett 
PCR-tesztek elvégzéséért felelős 
orvos ellen. 
A Blikk információi szerint a tavaly 
novemberi Davis-kupán résztvevő 
válogatott tagjainak állítottak ki 
hamis igazolásokat PCR-tesztekről, 
mielőtt elutaztak volna a Torinóban 
megrendezett csoportmeccsekre. 
A birtokukba jutott email alapján 
nemcsak a felnőtt csapatnál fordul-
hatott elő ilyesmi, hanem az után-
pótláskorú versenyzőknél is. 

FEJEK IS HULLOTTAK A TENISZSZÖVETSÉGBEN

ÖKÖLVÍVÁS • Érmekkel tértek haza a vásárhelyi boxolók

Remekül küzdöttek 
Egerben
SOÓS KATA

 A IX. Egri Küzdelmi Na-
pon 171 versenyző között 
remekeltek, mondhatni 
öröm-bokszoltak a Hódme-
zővásárhelyi Box Klub spor-
tolói. A három serdülő és egy 
felnőtt versenyző is techni-
kás ütéseket mutatott be a 
ringben.
 Csernák András 88 kilogramm-
ban első megmérettetésén vett 
részt. Ragyogóan operált a küzdő-
téren, szentesi ellenfelére kétszer is 
rászámoltak.
Elégedett vagyok a teljesítményével, 
ráadásul sikeres technikai mini-
mumvizsgát is tett a serdülő korú 
versenyzőm- számolt be Szalkai 
Edina. 
A serdülő versenyzők közül még 
Csuka Eszter 51 kilogrammban kő-

szegi ellenfelét verte meg, és neki is 
a legjobb teljesítménye volt ez a ver-
seny. Hegyi Dominik 31 kilogramm-
ban debreceni kisfiúval öklözött, 
Joó László pedig 71 kilogrammban a 
felnőttek között technikás bunyóval 
öklözött fővárosi ellenfele ellen.
Hivatalosan eredményt nem hirdet-
tek Egerben, ám érmekkel jutalmaz-
ták a jó eredményeket. A következő 
megmérettetés a klub versenyzői-
nek az Utánpótlás Magyar Kupa lesz 
májusban. Látván az egyesületben 
folyó munka magas minőségét, 
valószínűsíthetően ott is győztes 
meccsekkel, és remélhetőleg érmes 
helyekkel térnek haza Szalkai Edi-
náék. 

REMEK BUNYÓKAT MUTATTAK BE A 
VÁSÁRHELYI BOKSZOLÓK  

(FOTÓ: HÓDMEZŐVÁSÁRHELYI BOX KLUB)

VÍVÁS • A magyar bajnokságon ezüstérmes 
lett 

Papp Jázmin 
külföldön is 
remekelt
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Öt asszójából négyet meg-
nyert január 29-én a kadét 
női tőr egyéni magyar baj-
nokságon Papp Jázmin, a 
Csomorkány SE versenyzője. 
 A budapesti viadalon 45 verseny-
ző állt pástra. A 15 éves vásárhelyi 
sportoló kiemeltként a legjobb 32 
között vívott először, majd egy-
más után négy párharcból került ki 
győztesen, mások mellett túljutott 
az országos ranglista éllovasán, a 

fináléban pedig 15-13-ra vereséget 
szenvedett a Halásztelki BSE ver-
senyzőjétől, Polonyi Petrától.
Február 5-én a lengyelországi Poz-
nanban a korosztályos magyar válo-
gatott tagjaként versenyzett Jázmin. 
A Csomorkány SE tőrvívója török, 
ukrán és holland vetélytársak le-
győzése után a legjobb nyolc között 
honfitársával, a végül bronzérmes 
Kollár Annával vívott az elődöntőbe 
jutásért, de Magyari Ágnes tanítvá-
nya végül 15-11 arányban kikapott, s 
így az ötödik helyen végzett. 

PAPP JÁZMIN, A VÁLOGATOTT EDZŐ KREISS GÁBOR ÉS KOLLÁR ANNA A SIKERES POZNANI 
KADET EURÓPAI KÖRVERSENYEN.
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ÖNVÉDELEM • Komoly tudás néhány edzés után

Nőknek segítenének
SOÓS KATA

 Utcai támadások, csalá-
don belüli erőszak: a gyen-
gébbik nem védelmét tartják 
fontosnak a Hódmezővásár-
helyen 2021 decemberében 
indult Női Akadémián. Első 
lépésként önvédelmi okta-
tást tartanak a hölgyeknek 
minden hétvégén. A cél az, 
hogy magabiztosságot kap-
janak, és elkerüljék, vagy 
megakadályozzák a támadá-
sokat.
 Néhány edzés után komoly tudást 
szereznek a Női Önvédelmi Körben 
a helyi hölgyek, sokaknak azonban 
probléma, hogy az edzések alatt 
hova tegyék a gyereküket. Így is egy-
re többeket érdekel a másfél hónapja 
zajló munka. Többeknek nem csak 
a gyermekfelügyelet kérdése okoz 
nehézségeket, hanem a koronaví-
rus-járvány is. 
Sokan a vírus miatt nem tudták 
vállalni, hogy több edzésen vesznek 
részt. Pedig a komolyabb önbizalom 
és tudás csak folyamatos képzés 
esetén célravezető. Így is megvan a 
„keménymag”, akik minden szom-
baton új fogásokat sajátítanak el.
„Nekünk már az is öröm, ha legalább 
egy nőnek segít az itt megszerzett 

tudás egy veszélyes helyzetben. So-
sem lehet tudni, hogy az utcán, egy 
szórakozóhelyen, vagy akár otthon 
kell megvédenie magát az embernek 
nőként. A Petőfi utcában, az edzések 
alatt, két-három alkalom után lehet 
olyan mozdulatokat tanulni az ok-
tatóktól, amihez például csak egy sál 
kell, és a használatával egy 80-90 
kg-os férfi földön köt ki, miután ránk 
támadt” -teszi hozzá Nyári Júlia, a 
Kör vezetője.
Jó azzal is tisztában lenni, hogy mi 
számít jogos önvédelemnek, tes-
ti sértésnek, vagy „bosszúnak”. 
Emiatt az önvédelem jogi oldalát is 
megvizsgálják az alkalmakon, még-

AZ ÖNVÉDELEM LEGFONTOSABB FOGÁSAIT TANULHATJÁK MEG (KÉP: VÁSÁRHELYI TV)

hozzá szakértők segítségével.
Nyári Júlia azt is hozzátette, hogy 
szerinte szemléletváltásra van 
szükség. A nőknek le kell vetniük 
az áldozatszerepet magukról, és 
átgondolni, hogy pontosan mi fér 
bele a hagyományos női szerep 
sztereotípiájába. Azt javasolta, hogy 
mindenki vegye észre, ha a környe-
zetében bárki (barátnő, ismerős, 
családtag) segítségre szorul.
A Női Önvédelmi Kör munká-
ját továbbra is segíti Guba István 
harcművész, és  Kovács Zoltán, a 
Hódmezővásárhelyi Polgári Lövé-
szegylet vezetője. 

FÜLESBAGOLY • Összeszámolták  
a példányokat Hódmezővásárhelyen

Batidán élnek 
a legtöbben

BOTTYÁN RÓBERT

 Lezajlott az erdei füles-
bagoly szinkronfelmérés 
Hódmezővásárhelyen és a 
térségben – derül ki a Vá-
sárhelyi Természetvédelmi 
Egyesület bejegyzéséből.
 Az egyesület tagjai Hódmezővá-
sárhely mellet több közeli telepü-
lésen is megfordultak. Hozzáteszik, 
a mennyiségek kissé elmaradtak a 
tavalyi adatokhoz képest (pl. a vá-

VÁSÁRHELYEN JÓL ÉRZIK MAGUKAT A BAGLYOK

rosháza és a galéria udvarán nem 
találtak idén madarakat), azonban 
az arányok nagyjából stimmelnek.
Az összmennyiség 308 példány, 
ennek szinte felét idén is a batidai 
sereglet képviselte:
Hódmezővásárhely belterület: 44 
példány.
• Batida: 145 példány
• Erzsébet: 14 példány
• Székkutas: 40 példány
• Algyő: 35 példány
• Szegvár: 30 példány. 

TŰZOLTÓSÁG • Három új tag a megyében, 
közülük egy Vásárhelyen

Bővül a csapat
MUNKATÁRSUNKTÓL

 2022 februárjától három 
újonc tűzoltó csatlakozott 
a Csongrád-Csanád Megyei 
Katasztrófavédelmi Igazga-
tósághoz. Közülük a szék-
kutasi Szikszai Alex Marcell 
Hódmezővásárhelyen kezdi 
meg szolgálatát.
 A három fiatal tavaly szeptem-
berben kezdte meg Budapesten az 
elméleti és a gyakorlati felkészülést. 
Szikszai Alex Marcell húsz éves, 
jelenleg Székkutason él. Gyermek-
kora óta tűzoltónak készül, az ehhez 
szükséges tanulmányokat elsajá-
tította. Február 9-én vette fel élete 
első hivatásos szolgálatát a hódme-
zővásárhelyi tűzoltó-laktanyában. 
Varga Bence Ákos 2001-ben szü-
letett, Makón él. A város tűzol-
tó-parancsnokságán a B szolgálati 
csoporthoz csatlakozik, szintén 
február 9-étől, míg a szintén 2001-
ben született Hajdú Dávid Csongrád 

városában él és a szentesi tűzoltósá-
gon teljesít majd szolgálatot. 

 FOTÓ: MOLNÁR KRISZTINA  
(CSONGRÁD-CSANÁD MEGYEI 

KATASZTRÓFAVÉDELMI IGAZGATÓSÁG)

PÁLYÁZAT • 15 milliót nyertek az Alföldi Kerekesek

Év végéig megépül  
a BMX pálya
B. D.

 Újabb pályázati siker len-
dítheti előre az Alföldi Ke-
rekesek Egyesületének fej-
lesztési terveit. 
 Tavaly ősszel már uniós for-
rásból nyertek 15 millió forintot a 
tervezett BMX pálya felépítésére, de 
a beruházás helyszíne sokáig kér-
déses volt, mert az önkormányzat 
által felajánlott terület hasznosí-
tása további költségeket igényel a 
megoldatlan vízelvezetés és a szük-
séges feltöltés miatt. A Halesz sori 
ingatlan ugyanis az azt körülvevő 
területekhez viszonyítva átlagosan 
fél méterrel mélyebben fekszik, és 
így az év nagy részében víz alatt van. 
A feltöltéshez igen sok lakossági 
felajánlás érkezett, amivel azonban 
nem tud élni az egyesület, mivel a 
beavatkozás hulladékgazdálkodási 
engedélyköteles, így csak minősített 

föld elhelyezését hagyják jóvá olyan 
cég részéről, amely rendelkezik a 
megfelelő tanúsítványokkal.
Friss hír viszont, hogy az Aktív 
Magyarország Program felhívásán 
eredményesen szerepelt az egye-
sület, amely közel 15 millió forint 

támogatást nyert egy a nemzetközi 
szabványoknak megfelelő létesít-
mény kialakítására. A pálya 390 mé-
ter hosszú és 50 méter széles lesz. 
Felépítése szerint a nyomvonalon 
80-100 méter hosszúságú egyenes 
vonalak és 2,5 méter magasságú 
aszfaltos mandinerek váltják egy-
mást. 
E támogatás lehetővé teszi a rend-
kívül kedvezőtlen adottságokkal 
rendelkező, önkormányzat által 
biztosított területen a BMX pálya 
megépítését, amelyhez a további 
támogatók és források felkutatása 
részünkről folyamatban van - nyi-
latkozta lapunknak Hegedűs János. 
Az egyesület elnöke hozzátette, a 
szükséges engedélyek és nyilatko-
zatok beszerzése megtörtént, így a 
tényleges munkálatok kezdete már-
cius végétől várható. A létesítmény 
2022 végére elkészül, otthont adva 
az olimpiai sportág vásárhelyi hó-
dolóinak. 

OLIMPIAI SPORTÁG KAPHAT NEMZETKÖZI 
SZABVÁNYNAK MEGFELELŐ LÉTESÍTMÉNY 

VÁSÁRHELYEN


